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Hlášení o počtu včelstev a žádost o dotaci 

Hlášení do Hradišťka je třeba buď úplně elektronicky nebo úplně papírově. Kdo nebude mít, nepůjde mu 

odkliknout žádost o dotaci.  Žádost o dotaci 1D můžeme podat i přes portál včelaře. Tam se nově mohou 

přihlásit i nečlenové, zřejmě s omezením pohybu po různých úrovních informací. Kdo má včelstva na území ZO 

Slaný nebo Brandýsek, zajistí potvrzení přítelkyně Belušová. Žádost je možné podat do 15.10. Dotace není nějak 

krácená, může být až cca 180 Kč na včelstvo, ale pokud se přihlásí tolik včelařů jako minule, vychází to jen asi 

řádově 50 Kč/na včelstvo. Do budoucna se tato dotace asi úplně zruší. 

Přijímání nových členů   

Karel Holub ze Družce již 2-3 roky včelaří. Pořídil si tři (vyšetřená) včelstva. Od schůzování si slibuje praktické 

rady.   

Radka Rývorová 10 let o včelaření přemýšlí, zatím studuje hlavně teoreticky, včelařit bude směrem na Koleč, 

byla už i na kroužku. Přítel předseda varuje před internetem, který informačně snese všechno….  

Hlasování: Pro všichni, nikdo nebyl proti ani se nezdržel – noví členové přijati. 

Podaná žádost o dotaci  

Byla podaná žádost na komisi MMK na léčiva, ochranné pomůcky, sublimátory, aj. Potřebujeme dovybavit 

důvěrníky, ti budou osloveni samostatně. U přítele Červinky sdělit co potřebují. Bude opět snaha nakoupit to za 

nějakou výhodnější cenu. 

Pozvánka 

Přítelkyně Belušová pozvala na Mezinárodní včelařskou výstavu Hanácká včela Olomouc – 25. – 26.10. Je ob rok 

na Slovensku a u nás. Výstava pěkná, ale přítel předseda tam už vícekrát trpěl hlady. Přítel předseda zjišťoval 

zájem o spolujízdu, jeden zájemce se přihlásil. 

Sběr vosku ke zpracování   

Jako každoročně nabídla přítelkyně Belušová možnost výběru vosku na vlastní mezistěny. Analýzy kupovaného 

vosku jsou zoufalé. Dříve jsme mezistěny nechávali dělat u pana Balaštíka na Moravě, pak ve společnosti Ankas a 

nyní by se to dělalo u malovýrobce v Řevničově. Je to postavené na důvěře. Sběr bude probíhat na Čabárně, a to 

do konce roku. Věnujme vosku pozornost.   

Informace 

Kampaň Mor včelího plodu – 2025   / Středočeský kraj – bude. Realizace od 1.1 do 30.3. 2025. Vyšetřovat bude 

laboratoř Agrola. Předpokládáme v naší ZO plošnější kontrolu. Nabízí se po dvou letech to přešetřit. Zatím 

nebyla zrušena povinnost podávat měl na vyšetření varroázy a tedy když si čistíme podložky, lze měl použít jako 

vzorky pro mor. Mor je stále otevřená záležitost. Ohniska jsou na Praze západ. Také se odhalila ohniska hniloby 

včelího plodu. Zde je však podstatně rychlejší šíření na rozdíl od moru a rychlý nástup klinické fáze. Věnovat 

pozornost mezerovitosti a změněné barvě larev. Šíří se to sem z polského pomezí. Pořád máme co řešit. ZO 

Kladno nikdy neměla mor, ale několikrát byla v karanténě. Hnilobu poznáme hned, larvu vysušuje. Na rozdíl od 

virových nákaz jako pytlíčkovitá, která larvu vyhladí. Příškvar larvy způsobený hnilobou včelího plodu jde oddělit 

od buňky a netáhne se. U moru se nalepí a zklihovatí. Zásadní a nejjednodušší prevencí je obměna díla.  

Karta Makro 



Partner je ČSV a my co máme 10 karet jsme další partneři. Vztahuje se to na veškeré zboží, které tam je, ale cukr 

je tam za podobné ceny jako v ostatních obchodech. Výhodou je, že tam jsou větší balení. Akce tam jsou, ale je 

třeba to sledovat. Máme karty, kdo si je bude aktivovat, musí je aktivovat na svoje jméno, ale pak se dá  

půjčovat. Je třeba aplikace Moje Makro, pak je potřeba jen mobil a kartu dále může využívat někdo další. 

Stodůlky nebo Černý most jsou nejblíže. Prvně tam musí být karta přítomna i fyzicky.  

Medové Vánoce 

Přítelkyně Belušová se svěřila s pocitem, že efekt Medových Vánoc a zájem o ně neodpovídají vynaloženému 

úsilí. Trochu opadá i zájem škol a je i malá účast ze strany včelařů. Je tu třeba možnost konat MV jednou za dva 

roky. Naopak slibně vypadal první ročník Včelího dne na Čabárně na prvního máje. Přítel Míla by také vítal 

přenesení aktivit do teplejších období a třeba vytáčet med. I tak je potřeba včelařů, kteří by tam pomohli. Je to 

k přemýšlení. 

Den medu na zámku v Liblicích 8.9., dále byla zmíněna akce v zámku Hrádek u Nechanic na Pardubicku  

Diskuze  

Hlavním tématem diskuse byla hojná snůška melecitózního medu. 

Je možnost hromadně objednat polská krmná těsta.  

 
Zapsal přítel Jan Červený 

 

 

 


